
ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE EXTRAORDINÀRIA I URGENT DE L’AJUNTAMENT DE 
BUNYOLA DE DATA 28 DE SETEMBRE DE 2023.

Lloc de la reunió: Bunyola

Data: 28 de setembre de 2023

Hora de començament: 19:00 hores

Hora d’acabament: 19:50 hores

President: Juan Antonio Riera Llabrés

Membres presents: Joan Tomas Baos Estrany
Maria Antonia Serralta Cunill
Maria Inmaculada Payeras Balle
Miquel Ballester Ferrer
Maria Victoria Muñoz Duran
Maria de les Mercès Bujosa Estarellas
Joan Luna Mateu
Maria del Mar Pujol Moragues
Miquel Palou Quetglas
Francisca Orell Salom
Maria José Verdú Torres

Membres absents: Francisco Balcazar Benito

Secretari: Antoni Tomàs Gelabert

Interventora: Maria del Mar Gual Bigas

Caràcter de la sessió: Ordinària

Convocatòria: Primera

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia.

La sra. Bujosa d’EOB, per qüestió d’ordre, demana llegir un document que literalment diu:

«Vist el que disposa tant la Llei 20/2006, de 16 de desembre, Municipal i de Règim Local 
de les Illes Balears, com el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals pel que fa al funcionament dels plens, així com de les convocatòries de les 
sessions extraordinàries i urgents. 

Vista la convocatòria d’aquesta sessió extraordinària i urgent i atesa la motivació de la 
urgència per part del batle, que diu literalment «tramitació expedient 1495/2023. Revisió 
d’ofici». 

Atesa la jurisprudència pel que fa a la motivació de la urgència  «toda convocatoria de 
urgencia ha de cumplir el requisito formal de su ratificación por el pleno municipal, pero 
no basta solo con esta ratificación, es necesario que las razones aducidas para dicha 
urgencia tengan, por su propia naturaleza, entidad suficiente para explicarla. Esto es que 
evidencien que no hará posible o conveniente la observanza de plazos de antelación que 
rigen como norma general.”

De cap manera poden acceptar  aquesta motivació,  ja  que com consta a  la  proposta 
d’acord, l’informe tècnic és de data 19 de juny de 2023 i el jurídic de data 7 de juliol de 
2023, havent-se celebrat, fins el dia d’avui, dos plens ordinaris, juliol i setembre, en els 
quals es podia haver inclòs l’expedient en qüestió. En aquest cas més que d’urgència C
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poden parlar de deixadesa per part de l’equip de govern. També cal ressenyar que dins 
l’ordre del dia de la convocatòria a més del referit a l’expedient 1495/2023, hi ha quatre 
punts més que, en cap moment, es motiva la urgència per a la inclusió d’aquests. 

Cal afegir que a la convocatòria també hi figura l’apartat d’Activitat de control, amb el 
punt donar compte renúncia regidor SOMavi-el Pi, sr. Francisco Balcazar Exp. 3149/2023, i 
l’apartat de precs i preguntes, que entenen que en una sessió extraordinària i urgent no 
hi té cabuda, atès que l’article 95 de la Llei 20/2006, les circumscriu únicament al ple 
ordinari. 

Per tot això el grup EOB demana la suspensió d’aquesta sessió plenària per entendre que 
hi  ha  irregularitats  en  la  convocatòria  i,  per  tant,  a  la  celebració  d’aquesta.  En  cas 
contrari i entenent la celebració de la sessió, pensant que s’estan vulnerant els nostres 
drets  com  a  regidors  de  l’ajuntament  i  es  fa  un  ús  arbitrari  de  la  figura  del  ple 
extraordinari i urgent per part de l’equip de govern.

Volen deixar constància que, per part del seu grup, es prendran totes les accions legals 
que  siguin  necessàries  per  salvaguardar  els  seus  drets,  podent  arribar  a  produir-se 
l’anul·lació de la sessió i per consegüent l’anul·lació dels acords que es puguin prendre en 
aquesta sessió.»

El  batle  diu  que  han  convocat  aquest  ple  extraordinari  perquè  hi  ha  punts  que  els 
consideren urgents. 

El secretari diu que vol fer un comentari en relació a l’apartat de Precs i preguntes. Diu 
que des de que es va implantar Gestiona a l’ajuntament cada convocatòria ha sortir igual 
perquè així és el model de la plataforma i ell no el pot eliminar. Ja es sap que en un ple 
extraordinari o en un extraordinari i urgent no hi pot haver precs i preguntes.

El batle diu que el que s’ha de fer és votar la urgència de la sessió i que si el resultat és 
positiu seguiran endavant i si no ho és anul·laran la sessió.

Quan són les 19:07 hores els regidors d’EOB abandonen la sessió.

A) PART RESOLUTIVA.

1. APROVACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ. 

Es sotmet a votació la urgència d'aquesta sessió i la mateixa és aprovada per unanimitat. 

2. EXPEDIENT 3092/2023. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS.

Per part del sr. Batle es llegeix la proposta, que literalment diu:

«Atès  que  en  data  26  d’abril  de  2023,  es  va  aprovar  la  liquidació  del 
Pressupost General de l’exercici 2022, mitjançant Decret de Batlia 2023-0281.

Davant l'existència de despeses en inversions a l’edifici de Can Gual i Medi 
Ambient, així com en despeses corrents en fires, que no poden demorar-se 
fins a l'exercici següent, pels quals el crèdit consignat al vigent Pressupost de 
la Corporació és insuficient i no ampliable, i atès que es disposa de romanent 
líquid de Tresoreria segons els estats financers i comptables resultants de la 
liquidació  del  pressupost  l'exercici  2022,  es  fa  precís  la  concessió  d'un 
suplement de crèdit finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria. C
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Vist que es va emetre Memòria de Batlia, en data 25 de setembre de 2023, en 
la qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament 
de l'operació i la seva justificació.

Vist que es va emetre informe de Secretaria sobre la Legislació aplicable i el 
procediment a seguir, en data 25 de setembre de 2023.

Vist  que  es  va  emetre  informe  d'Intervenció,  pel  qual  es  va  informar 
favorablement la present modificació de crèdit, en data 25 de setembre de 
2023.

De conformitat amb el que es disposa en l'article 177.2 del Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret 2/2004, de 5 
de març, i en l'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD

PRIMER. Aprovar  inicialment  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm. 
6/2023  del  Pressupost  en  vigor,  en  la  modalitat  de  suplement  de  crèdits, 
finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria resultant de la liquidació 
de l'exercici 2022, com segueix a continuació:

Suplements en Aplicacions de Despeses

APLICACIÓ 
PRESSUPOSTÀRIA DESCRIPCIÓ Euros
Progr. Econòmica
1532 60900 Adequació parcial edifici Can Gual 260.636,00

1700 62200 Inversió  nova  Edificis  i  altres 
construccions Medi Ambient 200.000,00

4311 22699 Altres despeses diverses fires 3.000,00 

TOTAL DESPESES 463.636,00 

Aquesta  modificació  es  finança  amb càrrec  al  Romanent  de  Tresoreria  de 
l'exercici anterior, en els següents termes:

Estat d'Ingressos

ECONÒMICA
DESCRIPCIÓ Euros

Concepte

87000 Romanent  de  tresoreria  per  a  despeses 
generals

463.636,00 

TOTAL INGRESSOS 463.636,00 

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
BOIB,  pel  termini  de  quinze  dies,  durant  els  quals  els  interessats  podran 
examinar-ho  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L'expedient  es 
considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini  no s'haguessin 
presentat reclamacions; en cas contrari,  el  Ple disposarà d'un termini  d'un 
mes per resoldre-les.»

Després d’haver-se debatut la proposta, la mateixa és aprovada amb el següent resultat:
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Vots a Favor 5: PP i SOMavi-El Pi  
Abstencions 3: PSIB-PSOE i VOX.

3. EXPEDIENT 1495/2023. REVISIÓ D’OFICI.

Per part del sr. Batle es llegeix la proposta, que literalment diu:

«Expedient núm.: 1495/2023
Acord del Ple
Procediment: Revisió d'Ofici

PROPOSTA D’ACORD AL PLE SOBRE REVISIÓ D’OFICI DE LA LLICÈNCIA 
D’OBRA  URBANÍSTICA  NÚM.  28/2018,  ATORGADA  A  L’ENTITAT 
CONSTRUCCIONES Y PROMOCIONES JOSE LUIS CAMPINS MARTÍ S.L.

Vists els acords adoptats pel Ple de Bunyola en data 10/05/2023, relatius a 
l’inici del procediment de revisió d’ofici de la llicència d’obres atorgada per la 
Junta de Govern Local, el 03 de maig de 2018, que va concedir a l’entitat 
Promociones Es Castellet 2007 S.L. per a la construcció de sis (6) habitatges, 
aparcaments i  piscina ubicat al carrer Vinyetes núm. 30 de Bunyola i  amb 
referència  cadastral  núm.  4145004DD7944N0001HG,  considerant  que  s’ha 
pogut produir un motiu o causa de nul·litat plena o radical que estableixen a 
l’article 47.1 f) de la Llei 39/2015 de Procediment administratiu comú de les 
Administracions Públiques, i el procediment a seguir que l’estableix l’article 
106  de  la  Llei  39/2015  de  Procediment  administratiu  comú  de  les 
Administracions públiques. 

Concretament la prevista a l’article 47.1.f) de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre de 
2015  del  Procediment  Administratiu  Comú  seria:  “Los  actos  expresos  o 
presuntos  contrarios  al  ordenamiento  jurídico  por  los  que  se  adquieren 
facultades o derechos cuando se carezca de los requisitos esenciales para su 
adquisición”.

Per  motiu  de  que  no  s'ajusta  al  compliment  dels  paràmetres  urbanístics 
vigents  en  el  moment  d'atorgar-se  la  llicència.  No s’ajusta al  PGOU de 
Bunyola  de  1978,  pel  que  fa  a  ocupació,  fondària  edificable  i 
dimensions màximes del casalot de coberta.

Vist que en data 08 de juny de 2023 (2023-E-RE-1568), es varen presentar 
Al·legacions  a  l’acord  d’inici  per  part  de  la  entitat  CONSTRUCCIONES  Y 
PROMOCIONES JOSÉ LUIS CAMPINS S.L.

Vist l’Informe tècnic emès per l’Arquitecte Tècnic en data 19 de juny de 2023, 
en virtut del qual, conclou, por una banda: la desestimació de les Al·legacions 
en relació a la superació de l’ocupació a la planta soterrània i la superació de 
la  profunditat  edificable  a  les  plantes  soterrània,  planta  primera  i  planta 
segona; i per altra banda l’estimació de la Al·legació presentada pel que fa al 
casalot de la coberta.

I vist l’Informe Proposta de Resolució emès per la TAG, en data 07 de Juliol de 
2023, en el sentit que es recull l’estimació de l’Al·legació Primera; en relació a 
la Al·legació Segona, remet al contingut de l’informe tècnic municipal emès en 
data 19/06/2023; i en quan a la Al·legació Tercera presentada -aixecament de 
la  suspensió  de  l’executivitat  de  la  llicència-   es  desestima  amb  la  seva 
totalitat.

Per tot l’anterior, per part d’aquesta Batlia es proposa al Ple de l’Ajuntament 
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l’adopció del següent:

ACORD

PRIMER. Resoldre les Al·legacions presentades per la interessada en el sentit 
exposat al l’informe tècnic de l’arquitecte tècnic municipal de data 19 de juny 
de 2023 i informe de la TAG municipal emès en data 07 de Juliol de 2023, es a 
dir: 

1er) Estimant la Al·legació Primera en relació a l’ampliació de termini per a 
presentar les al·legacions.

2on) Desestimant la Al·legació Segona en relació a la superació de l’ocupació 
a la planta soterrània i la superació de la profunditat edificable a les plantes 
soterrània,  planta  primera  i  planta  segona;  i  per  altra  banda  estimant  la 
Al·legació presentada pel que fa al casalot de la coberta.

3er) Desestimant la Al·legació Tercera en quan a l’aixecament de la suspensió 
de l’executivitat de la llicència, que es desestima amb la seva totalitat

SEGON. En conseqüència i, de conformitat a l’establert a l'article 108 de la 
Llei  39/2015,  d'1  d'octubre,  del  Procediment  Administratiu  Comú  de  les 
Administracions  Públiques,  mantenir  la  suspensió  de  l'execució  de  l'acte 
administratiu impugnat, mantenint la paralització de les obres de construcció, 
atès que aquesta podria causar perjudicis d'impossible o difícil reparació com 
són l’adquisició de facultats o drets, quan no concorren els requisits essencials 
per a la seva adquisició.

TERCER. Facultar al Sr. Batle, perquè en nom i representació de l’Ajuntament, 
remeti  l’expedient  al  Consell  Consultiu  de  les  Illes  Balears,  sol·licitant  que 
emeti l’informe preceptiu i vinculant en relació a la declaració de nul·litat de 
ple dret plantejada.

QUART. Suspendre en un màxim de tres (3) mesos,  el  termini  màxim per 
resoldre el present expedient, de conformitat a l’establert a l’article 22.1.d) de 
la  Llei  39/2015,  d’1 d’octubre,  del  Procediment  Administratiu  Comú de les 
Administracions Públiques.

CINQUÈ. Una vegada rebut  el  Dictamen del  Consell  Consultiu  de  les  Illes 
Balears, i donat el seu caràcter preceptiu i vinculant, elevar el mateix al Ple 
per a la resolució de l’expedient.

SISÈ. Notificar el present acord als interessats pel seu coneixement i efectes 
oportuns.»

El sr. Palou del PSIB-PSOE demana si s’ha mirat d’arribar a un acord amb el constructor.

El sr. Baos del PP diu que si però que no ha estat possible. 

El sr. Ballester de SOMavi-El Pi diu que d’entrada s’ha de dir que hi ha hagut alguns errors, 
tant per part de l’ajuntament com per part dels seus tècnics. Quan es va detectar l’error, 
arran d’una denúncia, el que es va fer va ser la revisió d’ofici de la llicència que s’havia 
aprovat. Quan es suspengueren les obres es va fer per a la seva totalitat i l’interessat va 
demanar poder continuar amb la part que no estava afectada. S’han mantingut reunions 
amb el seu misser per intentar arribar a un acord i no hi hagut enteniment. 

El sr. Palou diu que si no s’arriba a un acord, s’arribarà als jutjats i tothom ja sap com acaba 
això, temps i doblers. 
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El batle diu que l’intent d’acord hi ha estat però no ha estat possible.

Després d’haver-se debatut la proposta, la mateixa és aprovada amb el següent resultat:

Vots a Favor 8: PP, SOMavi-El Pi i PSIB-PSOE
Abstencions 1: VOX.

4. EXPEDIENT 2017/2018. ALTERACIONS DE BÉNS.

Per part del sr. Batle es llegeix la proposta, que literalment diu:

«Expedient núm.: 2017/2018
Acord Ple
Procediment: Alteració de Béns

ACORD DE PLE

Considerant que, per Provisió de Batlia de data 18 de juny de 2018, es va 
iniciar expedient relatiu a la desafectació del ben «TRAM CARRER CAMÍ DE 
CAUBET» propietat d'aquest Ajuntament, canviant la seva qualificació de bé 
de domini públic a ben patrimonial.

Considerant que,  amb data 19 de juny de 2018,  es va emetre informe de 
Secretaria en relació amb el procediment i la Legislació aplicable per dur a 
terme la desafectació del ben de domini públic referenciat.

Considerant que, amb data 19 de novembre de 2019 es va emetre informe 
pels Serveis Tècnics sobre l'oportunitat o necessitat de la desafectació del ben 
moble, segons la Legislació vigent.

Vist  que en data 19 de maig de 2021, el  Ple de la Corporació va prendre 
l’acord d’aprovar inicialment la des desafectació del bé de domini públic tram 
del camí de Caubet d’una superfície de 128m2, en compliment del CONVENI 
PERMUTA TERRENYS PER CONDICIONAMENT D'UN TRAM DEL CAMÍ DE CAUBET 
- BUNYOLA firmat el 24 de maig de 2018, passant de bé de domini públic a bé 
patrimonial.

Donat que, en data 05 Juny de 2021 es va publicar dit acord al BOIB núm. 74 i 
també  es  va  publicar  dit  acord  al  tauler  d’anuncis  de  la  seu  electrònica 
d’aquest ajuntament, sense que es presentessin Al·legacions.

I  vist  l’Informe  de  Secretaria  que  determina  que  correspon  al  Ple  de 
l'Ajuntament  acordar  l'alteració  de  la  qualificació  jurídica  dels  béns,  previ 
expedient en el qual es motivi la seva oportunitat o necessitat, amb el vot 
favorable  de  la  majoria  absoluta  del  nombre  legal  de  membres  de  la 
Corporació, es proposa al Ple l'adopció del següent, 

ACORD

PRIMER. Aprovar definitivament la desafectació del bé de domini públic tram 
del camí de Caubet d’una superfície de 128m2, en compliment del CONVENI 
PERMUTA TERRENYS PER CONDICIONAMENT D'UN TRAM DEL CAMÍ DE CAUBET 
- BUNYOLA firmat el 24 de maig de 2018, passant de bé de domini públic a bé 
patrimonial. 

SEGON. Publicar el present acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en 
el tauler d'anuncis de l'Ajuntament de la seu electrònica d'aquest Ajuntament 
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[http://bunyola.sedelectronica.es]. 

TERCER. Notificar  el  present  acord als  interessats,  signants  de l’esmentat 
Conveni, pel seu coneixement, i efectes pertinents.» 

Després d’haver-se debatut la proposta, la mateixa és aprovada per unanimitat.

5. EXPEDIENT 3157/2023. PETICIÓ GRUP MUNICIPAL VOX SOBRE LA REPROVACIÓ 
PÚBLICA I SOL·LICITUD DIMISSIÓ REGIDOR SR. JOAN LUNA.

Per part de la sra. Verdú de VOX es llegeix la proposta, que literalment diu:

«Arran de les publicacions i fotografies aparegudes als mitjans de comunicació 
i RRSS on es veu penjada una pancarta al carrer Sant Pere on s'insulta el Sr. 
Jorge Campos Asensi, Diputat Nacional de VOX, anomenant-lo “PUTA NAZI” a 
un context de màxima publicitat, aprofitant el període festiu on se celebren ses 
Festes  de  Sant  Mateu  i  per  fer  al  major  mal  possible.  Consistint  aquesta 
conducta amb una injuria molt greu contra una persona a a més d'un delicte 
d'odi  cap una persona per la  seva ideologia,  afegint-se  aquest,  a  diferents 
atacs greus ja produïts amb altres ocasions contra el Sr. Campos.

Que a posterioritat de l'avís del Batle de Bunyola i la Policia local es treu la 
pancarta del carrer i es posa al balcó del domicili del Sr. Joan Luna, regidor 
d'Esquerra Oberta de Bunyola (EOB)

Que una vegada avisat el Sr. Luna que podria rebre una denúncia per delicte 
d'odi i incitació a la violència, retira posteriorment la pancarta del seu propi 
balcó.

Tenint coneixement que aquesta menyspreable actuació ha estat duta a terme 
pel regidor d'Esquerra Oberta de Bunyola (EOB), el Sr. Joan Luna Mateu ja que 
ell mateix ha confirmat l'autoria del fet a la Regidora de VOX, Maria José Verdú, 
que li va fer una cridada telefònica el dia 09/09/2023 a les 13:33 al seu propi  
número de telèfon per sol·licitar-li si havia estat ell el responsable d'aquests 
fets.

Que havent estat presentada una denúncia a la comandància de la guàrdia 
Civil  contra el  Sr.  Joan Luna Mateu per  part  del  Sr.  Jorge  Campos Asensi  i 
corroborada per la Sra. María José Verdú,

SOL·LICIT:

Que en el proper ple es debati el següent assumpte amb els acords següents:

1.- Reprovació pública del ple de Bunyola al Sr. Joan Luna per la seva actitud 
impròpia d'un càrrec electe d'aquest Ajuntament i representant dels veïnats 
d'aquest municipi.

2.- Sol·licitar la dimissió del Sr. Joan Luna amb efecte immediat.»

La sra. Verdú diu que VOX considera que aquest senyor no és digne de ser un representant 
del poble de Bunyola. Mai hi havia hagut un representant amb una denúncia per delictes 
d’odi. Mai cap regidor havia presentat una conducta com aquesta. 

El sr. Palou del PSIB-PSOE diu que estan totalment d’acord amb la moció. El sr. Luna es va 
equivocar i hauria de demanar disculpes. S’abstendran de la petició de dimissió però els C
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agradaria que demanés disculpes i es retractés.

El sr. Ballester de SOMavi-El Pi diu que després ve la seva moció en el mateix sentit que 
aquesta. No admet una fuita dels regidors d’EOB com la que han vist avui. Els temes del 
plenari són prou urgents i importants. L’educació en política és primordial. És lamentable 
arribar a aquest punt. No es poden permetre que aquest tema quedi en res.

La sra. Verdú diu que avui ha estat el sr. Campos però la propera vegada pot ser qualsevol 
dels presents.

El batle diu que dóna màxim suport a la moció. Bunyola és un poble democràtic i respectuós 
i no es poden permetre actuacions com aquesta. Com a batle li va saber molt de greu. 

La sra. Verdú proposa votar per separat la reprovació  per un costat i demanar la dimissió 
per l’altra.

El sr. Palou del PSIB-PSOE diu que com que també està denunciat davant el jutjat, que sigui 
aquest qui decideixi. S’abstendran perquè consideren que ha de ser el jutjat qui retiri l’acta 
de regidor.

El sr. Ballester diu que el jutjat no retirarà l’acta de regidor.

Després  d’haver-se  debatut  la  proposta,  i  en  relació  a  la  reprovació,  la  mateixa  és 
aprovada per unanimitat.

Després d’haver-se debatut la proposta, i en relació a la dimissió, la mateixa és aprovada 
amb el següent resultat:

Vots a Favor 7: PP, SOMavi-El Pi i VOX
Abstencions 2: PSIB-PSOE.

6. EXPEDIENT 3153/2023. MOCIÓ GRUP MUNICIPAL SOMAVI-EL PI RELATIVA A LA 
SOL·LICITUD DE DIMISSIÓ DEL REGIDOR SR. JOAN LUNA.

Per part del sr. Ballester es llegeix la proposta, que literalment diu:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Com per tots és sabut, el passat dissabte 9 de setembre es va produir un fet 
completament  antidemocràtic  i  irrespectuós  que  no  representa  ni  el  nostre 
poble, Bunyola, ni els veïns i veïnes del municipi, els bunyolins i bunyolines.

El demetí del 9 de setembre, durant la preparació del tardeo de quintades al 
carrer Sant Pere en motiu de les Festes de Sant Mateu, va aparèixer penjada 
una pancarta on es pot llegir «J. Campos puta nazi». Aquesta pancarta estava 
penjada des del balcó del domicili del regidor electe d’aquest Ajuntament, el 
senyor Joan Luna i  feina referència a Jorge Campos Asensi,  diputat nacional 
electe del partit polític Vox.

Quan  el  batle,  Joan  Antoni  Riera,  va  ser  informat  de  la  penjada  d’aquesta 
pancarta es va posar en contacte amb el senyor Joan Luna, qui va reconèixer 
que era l’autor de l’acte contra Jorge Campos. El batle, a més, va ordenar a la 
Policia Local la retirada de la pancarta i va ser quan el senyor Luna va decidir 
penjar-la al seu balcó, allà on la policia no podia actuar.

Tot seguit, el batle de l’Ajuntament va advertir al regidor d’Esquerra Oberta que 
podia incórrer en un delicte d’odi, moment en el qual el senyor Luna va decidir C
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retirar definitivament la pancarta.

Malauradament, el mal ja estava fet. El nom de Bunyola ja sortia a molts mitjans 
de comunicació, entre d’altres el Debate, Ok Diario o Ultima Hora, com un poble 
intolerant, irrespectuós i antidemocràtic.

No satisfet amb això, i tot i que no ha tingut tant de ressò, el senyor Luna també 
va  penjar  una  pancarta  on  es  pot  llegir  Palmanyola  Independent.  Aquesta 
pancarta també va ser retirada per ordre del batle i de la Policia Local.

Per la posició del seu partit, Esquerra Oberta de Bunyola, entorn Palmanyola 
entenem que aquesta pancarta va ser penjada irònicament i  en to de burla 
perseguint  els  objectius  de  menysprear  els  veïns  i  veïnes  de  Palmanyola  i 
d’enfrontar els habitants del mateix municipi.

La nostra posició, que ja vàrem exposar immediatament a xarxes, és clara i 
evident. Condemnem rotundament la penjada d’aquestes pancartes, els insults 
dirigits cap al senyor Jorge Campos i la burla cap a Palmanyola.

Les festes patronals són uns dies de goig, unió i celebració i Bunyola és un poble 
divers, respectuós, lliure, plural i democràtic on no tenen cabuda aquests tipus 
d’actes.

No podem permetre que un regidor de l’Ajuntament embruti la imatge del nostre 
municipi i tingui una denúncia per delicte d’odi.

No podem tolerar que un regidor de l’Ajuntament insulti a ningú per la seva 
ideologia política, perquè ens agradi més o menys, pensem o no igual que ell i el 
seu partir, el senyor Campos ha estat elegit democràticament pels ciutadans de 
les Illes Balears, entre els quals 566 bunyolins.

No podem entendre que un regidor de l’Ajuntament vulgui enfrontar els veïnats 
del seu municipi.

No podem consentir que un regidor de l’Ajuntament menysprei l’Entitat Local 
Menor de Palmanyola i els més de 2.000 veïnats que allà hi viuen.

Senyor  Luna,  quina necessitat  té  de  tot  això?  Per  què insulta?  Per  què vol 
enfrontament entre bunyolins? Què cercava exactament amb aquests actes? El 
protagonisme que no li han donat les urnes?

Comença bé vostè el seu camí per a ser batle el 2027...

Per  tot  l’exposat,  SOMavi-El  Pi  eleva  al  ple  de  l’Ajuntament  de  Bunyola  el 
següents

ACORD

1. El Ple de l’Ajuntament reprova el regidor d’Esquerra Oberta Bunyola Joan Luna 
i l’insta a presentar la seva renúncia entregant l’acta de regidor de l’Ajuntament 
de Bunyola per escrit i en un màxim de quinze dies.»

El sr. Ballester diu que la moció no és contra EOB i que li hagués agradat que EOB ho hagués 
dit.

La sra. Verdú de VOX diu que durant la darrera legislatura no hi va haver cap problema ni 
cap falta de respecte. L’ha defraudat EOB per no haver manifestat  res.  És un acte de 
covardia, cal ser responsable  amb la paraula i amb els fets. Vol donar el condol a EOB per 
tenir aquest company. C
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El batle diu que estan totalment d’acord per la qual cosa votaran a favor.

Després d’haver-se debatut la proposta, la mateixa és aprovada amb el següent resultat:

Vots a Favor 7: PP, SOMavi-El Pi i VOX
Abstencions 2: PSIB-PSOE.

El batle en nom seu de de l’Ajuntament vol llegir un comunicat, que literalment diu:

«Des de l’ajuntament de Bunyola creim i qualificam l’actuació del sr. Luna, el 
passat dia 9 de setembre, de molt greu. Són fets que no es poden deixar 
passar a un càrrec electe. El fet que el nostre municipi hagi de veure que amb 
pancartes amb insults i menyspreus a càrrecs electes democràticament, no té 
res  a  veure  que  sigui  diputat,  regidor,  batle...  Qualsevol  càrrec  electe 
democràticament no els pot deixar impassibles. Aquestes pancartes varen ser 
penjades al mateix lloc on hi havia un «tardeo» per celebrar les quintades, 
amb la  clara  intenció  d’embrutar  el  bon ambient  de  festa  que  hi  havia  a 
Bunyola. Les festes patronals són dies de celebració i aquests actes no tenen 
cabuda dins el nostre municipi. Cap tipus d’acte d’aquest tipus no tenen cap 
cabuda. I amb això sempre serem contundents. Per tots aquests fets impropis 
d’un càrrec electe, li demanen reprovació pública i la dimissió del seu càrrec 
de regidor.»

B) ACTIVITAT DE CONTROL  

7.  DONAR  COMPTE  RENÚNCIA  REGIDOR  DE  SOMAVI-EL  PI  SR.  FRANCISCO 
BALCAZAR – EXP. 3149/2023.

Per part del sr. Batle es dóna compte de l’escrit de renúncia del càrrec de regidor, que va 
presentar el sr. Francisco Balcazar Benito el passat 25 de setembre, registre 2023-E-RC-
2633.

El dia 26 de setembre de 2023 va comparèixer davant el secretari la sra. Maria Carrillo 
Garcia,  següent  en  la  llista  electoral  de  les  eleccions  locals  de  2023,  per  deixar 
constància de la seva renúncia a prendre possessió com a regidora del grup municipal 
SOMavi-El Pi.

El dia 28 de setembre de 2023 va comparèixer davant el secretari la sra. Maria Dolores 
Zamora Franco, següent en la llista electoral de les eleccions locals de 2023, per deixar 
constància de la seva renúncia a prendre possessió com a regidora del grup municipal 
SOMavi-El Pi.

El mateix 28 de setembre de 2023 va comparèixer davant el secretari el sr. Gabriel Ripoll  
Martí, següent en la llista electoral de les eleccions locals de 2023, per deixar constància 
de  la  seva  acceptació  a  prendre  possessió  del  càrrec  de  regidor  del  grup  municipal 
SOMavi-El Pi.

De tot l’anterior els regidors es donen per assabentats. 

No havent-hi més assumptes a tractar, en aquest moment, essent les 19:50 hores, el Sr. 
Batle aixeca la sessió, de la qual s’estén la present acta i jo com a Secretari, en don fe.
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DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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